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Δεδομένη:
η λιτότητα

•  Πρόθεση της κυβέρνησης να καθηλώσει 
τις αμοιβές των εργαζομένων 
και στο δημόσιο και στον ιδιωτικό τομέα

§ Ετοιμα τα σενάρια ανατιμήσεων 
στην Κοινή Ωφέλεια

Η προσπάθεια να «καθησυ
χάσει» τη λεγάμενη ιδιωτική 
πρωτοβουλία — που χτες εμφα
νίστηκε δήθεν ανήσυχη, πιέ
ζοντας για νέες παραχωρήσεις 
— χαρακτήριζε τη χτεσινή ομι
λία του πρωθυπουργού στο 
υπουργικό συμβούλιο και τις 
δηλώσεις του στους δημοσιο
γράφους. Παράλληλα, ο Α. Π α -  
πανδρέου υποστήριξε ότι το 
θέμα του «ετεροχρονισμού» 
της πρώτης δόσης ΑΤΑ έμεινε 
ανοιχτό στη συνεδρίαση του 
ΑΣΟΠ, την Τρίτη. Αυτό, όμως, 
αρνήθηκαν να επιβεβαιώσουν ή 
να οιαψεύσουν τα μέλη του 
ΑΣΟΠ, με τα οποία επικοινω
νήσαμε, αποκαλύπτοντας με τη 
σιωπή τους την αλήθεια...

Οι πρωθυπουργικές δηλώσεις 
έκαναν σαφή την πρόθεση της 
κυβέρνησης να απορρίψει τα 
αιτήματα που αγωνιστικά στη
ρίζουν τα συνδικάτα. Ο πρωθυ
πουργός είπε μεταξύ άλλων, ότι 
«δεν θα υπάρξουν άλλες (!) αλ
λαγές» στην οικονομική πολι
τική. Οτι «έχει τεράστια σημα
σία να μείνει μέσα στα πλαίσια 
της εισοδηματικής πολιτικής 
και ο ιδιωτικός τομέας» και ότι 
οι υπουργοί πρέπει «να είναι 
σκληροί και άκαμπτοι με τις 
δημόσιες επιχειρήσεις και ορ
γανισμούς», ώστε να περιορι
στούν οι δαπάνες τους μέσα 
στα όρια του προϋπολογισμού. 
Αυτό, σημαίνει ότι θα γίνουν 
νέες ανατιμήσεις (ήδη είναι 
έτοιμα σενάρια για ανατιμή
σεις στο ηλεκτρικό ρεύμα, στα 
καύσιμα, στα τηλεφωνικά και

ταχυδρομικά τέλη και στα εισι
τήρια). Ο χρόνος επιβολής τους 
είναι συνάρτηση των πρωθυ- 
πουργικών σχεδίων για τις 
εκλογές.

Στο ίδιο μήκος κύματος με 
τον πρωθυπουργό κινήθηκε και 
ο νέος υπουργός Εθνικής Οικο
νομίας. «Η πολιτική που εξαγ
γέλθηκε από τον πρωθυπουργό 
και την κυβέρνησή του, είναι 
δεδομένη — δήλωσε ο Π. Ρου
μελιώτης. Αποτελεί τη συνέ
χεια του σταθεροποιητικού 
προγράμματος».

Την κυβερνητική στάση 
αξιοποιούν οι πρωτεργάτες της 
ιδιωτικής πρωτοβουλίας και τα 
ξένα κέντρα. Οι πρώτοι, εκφρά
ζουν την «ανησυχία τους» διά 
στόματος του προέδρου του 
ΣΕΒ θ . Παπαλεξόπουλου, για 
τα ψίχουλα που δίνονται στους 
εργαζόμενους, σε μια επιχεί
ρηση - πίεσης στην κυβέρνηση 
ώστε ν’ αποσπάσουν και άλλες 
παραχωρήσεις, να επιβάλουν 
την ικανοποίηση και πρόσθε
των αξιώσεών τους. Για τον 
ίδιο λόγο, ρίχνουν τεχνητά και 
τις ψμές των μετοχών στο Χρη
ματιστήριο, αυτές τις μέρες. 
Την κατάσταση αξιοποιεί και η 
Επιτροπή της ΕΟΚ, ώστε να 
επιταχύνει το κλείσιμο «εκκρε
μοτήτων». Πηγή της Επι
τροπής, πάντως, διατύπωσε τη 
βεβαιότητά της ότι η λιτότητα 
θα συνεχιστεί γιατί, εκτός των 
άλλων, «με αυτόν τον όρο δό
θηκε και η δεύτερη δόση του 
δανείου».

ΣΕΛ. 2 .

ερναζόμενοι απορρίπτουν 
την εισοδηματική πολιτική

Μετά το ΕΚΑ αποφάσεις για αγωνιστικές κινητοποιήσεις 
πήραν η ΑΔΕΔΥ, το ΕΚ Πειραιά και η Ομοσπονδία Μετάλλου

Απορρίπτει και η ΑΔΕΔΥ την ε ισοδημα
τική πολιτική της κυβέρνησης και προχω- 
ρά σε αγώνες. Στη χτεσινή συνεδρίαση 
αποφασίστηκε συμμετοχή στην Παναθη
ναϊκή συγκέντρωση του ΕΚΑ στις 4 Δ ε
κέμβρη. Επίσης αποφάσισε απεργία στις 
15 Δεκέμβρη, δεύτερη μέρα της συζή
τησης του προϋπολογισμού στη Βουλή.

Το Εργατικό Κέντρο Π ειρα ιά  αποφ ά
σισε χτες να οργανώσει παλλαϊκό συλλα
λητήριο, μαζί με άλλους φορείς στις 15

Δεκέμβρη και να ζητήσει τη γνώμη των 
σωματείων - μελών του για την κήρυξη 
απεργιακής κινητοποίησης.

Το Εργατικό Κέντρο Θ εσσαλονίκης ορ
γανώνει σήμερα και αύριο διάσκεψη για το 
Ν .3239 και τις συλλογικές συμβάσεις, 
όπου θ ’ αναλυθεί η εισοδηματική πολι
τική. Πολύμορφους αγώνες αποφάσισε 
επίσης, η Ο μοσπονδία Μ ετάλλου.

ΣΕΛ 9

Αμεσα 

εκτελεστές 

οι αποφάσεις 

για εξώσεις
Καταργείται το δικαίωμα 
των ενοικιαστών να ζητούν 
αναστολή εκτέλεσης της 
απόφασης για έξωση, έστω 
και για μικρό χρονικό 
διάστημά.
Σχετική διάταξη περιέχεται 
στο νόμο 1738/87 του 
υπουργείου Δικαιοσύνης, 
που ψηφίστηκε στη Βουλή. 
Σύμφωνα με τη διάταξη 
αυτή η κατάργηση της 
αναστολής εκτέλεσης της 
απόφασης για τις εξώσεις, 
τις συναλλαγματικές 
διαφορές και τις διατροφές 
διαζυγίου, αφορά τις 
πρωτόδικες και εφετειακές 
αποφάσεις, αλλά και τις 
περιπτώσεις που 
εκκρεμούν στον Αρειο 
Πάγο.
Για τις περιπτώσεις των 
εξώσεων, η διάταξη αυτή 
σημαίνει ότι οι αποφάσεις 
θα γίνονται άμεσα 
εκτελεστές, πράγμα που 
ευνοεί φανερά τους 
ιδιοκτήτες.
Ο Δικηγορικός Σύλλογος 
Αθήνας με ομόφωνη 
απόφασή του θεωρεί 
απαράδεκτη και κοινωνικά 
επικίνδυνη την παραπάνω 
διάταξη και αξιώνει από το 
υπουργείο Δικαιοσύνης την 
άμεση κατάργησή της.

Καταδικάστηκαν
επειδή
καλλιέργησαν 
τη γη τους
Τα βακούφικα ζουν, 
βασιλεύουν και γίνονται η 
αιτία να καταδικάζονται 
ακτήμονες που διεκδικούν 
τη γη τους... Στα Βασιλικά 
Θεσσαλονίκης, οι 
ακτήμονες όργωσαν τα 
χωράφια τους και χτες 
τέσσερις από αυτούς, 
καταδικάστηκαν σε 
φυλάκιση 4 μηνών ο 
καθένας. Τα συμφέροντα 
του μοναστηριού —  που 
υποστηρίζει ότι κατέχει 
3.000 στρέμματα από τη 
...βυζαντινή εποχή 
εκπροσώπησε ο ηγούμενος 
που είναι και ο μοναδικός 
καλόγερος που ζει στη 
μονή.

ΣΕΛ. 16-17

Ο Ούγγρος πρωθυπουργός με τον X. Φλωράκη κατά τη χτεσινή τους συνάντηση

Σημαντική ώθηση στην ανάπτυξη 
των σχέσεων Ελλάδας - Ουγγαρίας

Συμβολή στην παραπέρα ανά
πτυξη των ελληνο - ουγγρικών 
σχέσεων αποτελεί η επίσημη 
επ ίσ κεψ η που πραγματοποιεί 
στη χώρα μας ο πρωθυπουργός 
της Ουγγαρίας Κάροί Γκρος. 
Χτες, δεύτερη μέρα της επ ί
σκεψης, ο Ούγγρος πρω θυ
πουργός έγινε δεκτός από τον 
Πρόεδρο της Δημοκρατίας Χρ. 
Σαρτζετάκη, τον οποίο προσκά-

λεσε να πραγματοποιήσει επ ί
σημη επ ίσ κεψ η στη Βουδαπέ
στη.

Επίσης, ο Κ. Γκρος συναντή
θηκε με το ΓΓ της ΚΕ του ΚΚΕ 
X. Φλωράκη.

Εξάλλου, σε συνέντευξη Τύ
που που έδοσε στο Ζάππειο, ο 
Ούγγρος πρωθυπουργός τό- 

.νισε, μεταξύ άλλων, ότι στις συ

νομιλίες που είχε στην Αθήνα 
διαπιστώθηκε ότι οι θέσεις των 
δύο χωρών στα διεθνή ζητήματα 
είναι ίδιες ή παραπλήσιες.

Σήμερα, ο Κ. Γκρος θα επ ι- 
σκεφτεί αρχαιολογικούς χώ
ρους στην Κόρινθο και αύριο το 
Ηράκλειο, α π ’ όπου το από
γευμα θα αναχωρήσει για τη 
Βουδαπέστη.

ΣΕΛ. 3
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ι\ΙΟ Λ ΙΤ ΙΚ Η
Αθώα» η λιτότητα,«

«ένοχος» ο Σημίτης!
Μια νέα, πρωτοφανή εκδοχή 

για την «υπόθεση Σημίτη», έδοσε 
χτες ο πρωθυπουργός, μιλώντας 
στο υπουργικό συμβούλιο. Απαν
τώντας στις σαφείς αιχμές που 
περιέχονται στην επιστολή πα
ραίτησης του πρώην υπουργού, 
ισχυρίστηκε ότι το θέμα του ετε
ροχρονισμού της ΑΤΑ «παρά- 
μεινε ανοικτό στο τελευταίο 
ΑΣΟΠ» κι ότι οι σχετικές αποφά
σεις «δεν είχαν ληφθεί ακόμα». 
Απλώς, πρόσθεσε, είχε ανατεθεί 
σε μια τριμελή ομάδα (από τους 
Κ. Σημίτη, Δ. Τσοβόλα και Γ. 
Κατηφόριγ) «να εξετάσουν το 
θέμα αυτό» και «σε μετέπειτα 
επαφές που υπήρξαν, η γραμμή 
που (τους) δόθηκε ήταν, στο τέλος 
του ’88 να καλύπτεται η απώλεια 
στα εισοδήματα των μισθών από 
τον πληθωρισμό». Ουσιαστικά, 
δηλαδή υποστήριξε, ότι ο Κ. Ση
μίτης, όταν ενημερωσε τους δη
μοσιογράφους για τις αποφάσεις 
του ΑΣΟΠ, όχι μόνο αυθαιρέ
τησε, αλλά και επιχείρησε να... 
προκαταλάβει την κυβέρνηση με 
μέτρα, τα οποία η ίδια δεν είχε, 
τάχα, αποφασίσει!...

Ο πρωθυπουργός επίσης ανα'- 
φέρθηκε, κατά την ομΛία του, 
στην οικονομική πολιτική του 
1988. Σύμφωνα με την ενημέ
ρωση που έκανε κατόπιν στους 
δημοσιογράφους ο κυβερνητικός 
εκπρόσωπος, ο πρωθυπουργός τό
νισε ότι «πρέπει να υπάρξει συγ
κράτηση δαπανών κατα υπουρ
γεία και δημόσιους οργανι
σμούς». Τόνισε επίσης, ότι θα 
πρέπει «το ποσοστό του δημο
σίου ελλείμματος σε σχέση με το 
ΑΕΠ να κρατηθεί εκεί που προ
βλέπει ο προϋπολογισμός» και 
στα πλαίσια αυτά, ζήτησε «να εί
μαστε σκληροί και άκαμπτοι με 
τις ΔΕΚΟ, οι οποίες πρέπει να 
κρατήσουν τις δαπάνες τους, 
μέσα στα όρια τοιί προϋπολογι
σμού». Προτεινε μάλιστα «να 
εξεταστεί το ενδεχόμενο να υπάρ
ξουν ακόμα και κυρώσεις, σε πε
ρίπτωση αποκλίσεων».

Παράλληλα απηύθυνε έκκληση 
στον ιδιωτικό τομέα — ουσια
στικά στους εργαζόμενους — «να 
ακολουθήσουν την εισοδηματική 
πολιτική που ακολουθείται στο 
δημόσιο τομέα». «Εχει τεράστια 
σημασία — είπε — να μείνει 
μέσα στα πλαίσια της εισοδημα
τικής πολιτικής. και ο ιδιωτικός 
τομέας». Και φυσικά δεν παρέ- 
λειψε να επαναλάβει την «αισιο

«Του κεφαλιού του» έκανε ο πρώην υπουργός, 
ιοχυρίζεται τώρα ο Α. Παπανδρέου

Ο Α. Παπανδρέου και οι «νέοι» υπουργοί που ορκίστη
καν χτες

δοξία» του για την πορεία της οι
κονομίας.

Τέλος, διευκρίνισε ότι «κα
νένας απολύτως» δεν γνώριζε τις 
ανακοινώσεις για την οικονομική 
πολιτική που έκανε στη Βουλή 
και «διαβεβαίωσε» ότι σχετικά μ’ 
αυτές «δεν υπήρξε απολύτως κα
νένα παρασκήνιο».

Δηλώσεις στους 
δημοσιογράφους

Παράλληλα ο πρωθυπουργός, 
απαντώντας σε ερωτήσεις δημο
σιογράφων μετά την ορκωμοσία 
των νέων υπουργών, καθώς και 
μετά τη συνεδρίαση του υπουργι
κού συμβουλίου είπε ότι η οικο
νομία μπαίνει σε μια «νέα πο
ρεία» — «νέα, με μικρές (όμως) 
αποκλίσεις», σε σχέση με το πα
ρελθόν — και διαβεβαίωσε ότι 
μετά τα όσα ανακοίνωσε ο ίδιος 
στη Βουλή, «δεν θα υπάρξουν 
άλλες αλλαγές» στην οικονομική 
πολιτική. «Σ’ ό,τι αφορά την ει
σοδηματική πολιτική — συνέχισε 
— πραγματοποιούμε τις δεσμεύ
σεις που αναλάβαμε στη Θεσσα
λονίκη». Και για να διασκεδάσει 
εντελώς τις όποιες «ανησυχίες» 
του «επιχειρηματικού κόσμου», 
έσπευσε να προσθέσει ότι «τα λε
γάμενα περί υπερβολικής γεν
ναιοδωρίας που θα υπονομεύσουν

την επίτευξη των στόχων του οι
κονομικού προγράμματος, δεν εί
ναι αληθή». Απαντώντας εξάλλου 
σε ερώτηση για τις προοπτικές 
της οικονομίας, είπε ότι «πέρα 
του δημόσιου τομέα, πρέπει να 
παίξει ρόλο ο ιδιωτικός», και 
πρόσθεσε: «Εκείνο που πράγματι 
παρατηρώ με μεγάλη ικανο
ποίηση, είναι ότι το κλίμα στον 
ιδιωτικό τομέα είναι πάρα πολύ 
θετικό και δεν έχω λόγους να αμ
φισβητώ ότι θα ’χουμε καλή επεν
δυτική χρονιά».

Τέλος, υπεραμύνθηκε των επι
λογών των νέων υπουργών που ο 
ίδιος έκανε, διέψευσε ότι ζήτησε 
«από άλλους (πλην, προφανώς 
των Ρουμελιώτη και Ακριτίδη) να 
αναλάβουν υπουργικές ευθύνες», 
επανέλαβε ότι οι εκλογές θα γί
νουν τον Ιούνη του ’89 και 
έκφρασε την «ελπίδα» και «πί
στη» του ότι «το 1988, θα είναι 
από τους καλύτερους χρόνους, 
που έχουμε πρόσφατα» και ότι 
«το 1989, θα προχωρήσει ακόμα 
καλύτερα».

Οι άλλοι υπουργοί
Μετά τον πρωθυπουργό, στο

υπουργικό συμβούλιο μίλησαν οι 
Μ. Κ,ουτσόγιωργας, Β. Γιαννό- 
πουλος και Π. Ρουμελιώτης. Σύμ
φωνα πάντα με την ενημέρωση

του κυβερνητικού εκπροσώπου, ο 
Μ. Κ,ουτσόγιωργας επιβεβαίωσε 
ότι «τόσο αυτός όσο και ο κ. Λι- 
βάνης, δεν εγνώριζαν τα όσα ανα
κοίνωσε. ο πρωθυπουργός στη 
Βουλή» και χαρακτήρισε «ανα
κριβή» τα δημοσίευμα ορισμένων 
εφημερίδων που υποστηρίζουν το 
αντίθετο.

Ο Β. Γιαννόπουλος έπλεξε το 
εγκώμιο του πρωθυπουργού για 
τα όσα ανακοίνωσε στη Βουλή 
για τα εισοδηματικά, καθώς και 
για τις εξαγγελίες του για τους 
αντιστασιακούς. Ενώ ο Π. Ρουμε
λιώτης χαρακτήρισε «πολύ θε
τικό» και «ευνοϊκό» το κλίμα στο 
εξωτερικό για την ελληνική οικο
νομία, είπε ότι «τώρα βρισκόμα
στε σε μια δυναμική πορεία της 
οικονομίας», και έκανε γνωστό 
ότι στις 7 Δεκέμβρη, σε συνάν
τηση που θα έχει με τους αντί
στοιχους υπουργούς των χωρών - 
μελών της ΕΟΚ «θα συζητήσει 
μαζί τους τις τελευταίες αυτές 
εξελίξεις». Ανακοίνωσε τέλος, 
ότι θα έχει «σειρά συναντήσεων» 
με φορείς όπως η ΓΣΕΕ, ο ΣΕΒ 
κ.ά, για «να συζητήσει μαζί τους 
την πορεία της οικονομίας και 
την οικονομική πολίτικη της κυ
βέρνησης». Οπως, δήλωσε ο κυ
βερνητικός εκπρόσωπος ο Π. 
’ουμελιώτης θα αναφερθεί «εκτε

νέστερα» στα θέματα αυτά, στην 
αμέσως επόμενη συνεδρίαση του 
υπουργικού συμβουλίου, που θα 
γίνει μετά την επιστροφή τΟυ 
πρωθυπουργού από τη Δανία, 
όπου θα βρίσκεται για επίσημη 
επίσκεψη από τις 3 ως 8 Δεκέμ-
βΡΤ•  Το θέμα του χρονου κατα
βολής της ΑΤΑ του α' τετραμή- 
νου του 1988 «δεν είχε κλείσει 
στο τελευταίο ΑΣΟΠ», δήλωσε 
χτες ο κυβερνητικός εκπρόσωπος 
Γ. Ρουμπάτης, απαντώντας σε 
σχετική ερώτηση δημοσιογρά
φου. Απαντώντας εξάλλου σε 
άλλες ερωτήσεις, είπε ότι το απο
τέλεσμα των συζητήσεων των Κ. 
Σημίτη, Δ. Τσοβόλα και Γ. Κατη- 
φόρη ως προς το θέμα του ετερο
χρονισμού της ΑΤΑ δεν είχε επι- 
οοθεί στον πρωθυπουργό, όταν ο 
τελευταίος έκανε τη γνωστή πα
ρέμβασή του στη Βουλή. Τέλος, 
είπε ότι η κυβέρνηση «δεν συμμε
ρίζεται» την εκτίμηση που διατυ
πώνει ο Κ. Σημίτης στην επιστο
λή του, ότι δηλαδη η παρέμβαση 
του πρωθυπουργού «διακυβεύει 
τις προσπάθειες δύο ετών». .

Χαμόγελα από Σημίτη και Ρουμελιώτη κατά την 
ανάληψη καθηκόντων από το δεύτερο στο υπουργείο 

Εθνικής Οικονομίας

Κ. ΡΟΥΜΕΛΙΩΤΗΣ

«Συνεχίζουμε 
στο σταθεροποιητικό 

πρόγραμμα»
Βολές Σημίτη κατά Γεννηματά - Ποττάκη

«Η πολιτική που εξαγγέλθηκε από τον πρωθυπουργό και την 
κυβέρνησή του, είναι δεδομένη. Αποτελεί τη συνέχεια του σταθε
ροποιητικού προγράμματος της κυβέρνησης». Αυτό υπογράμμισε, 
μεταξύ άλλων, ο νέος υπουργός Εθνικής Οικονομίας Π. Ρουμε
λιώτης, αναλαμβάνοντας χτες τα καθήκοντά του από τον Κ. Ση
μίτη, που παραιτήθηκε προχτές. Αναφερόμενος στην εισοδηματική 
πολιτική της κυβέρνησης, ο Π. Ρουμελιώτης είπε πως «πέραν από 
το διορθωτικό ποσό, είναι αναγκαία και η ύπαρξη μιας περισσό
τερο ελαστικής τιμαριθμικής προσαρμογής». Παραδίδοντας το 
υπουργείο στο νέο υπουργό Εθνικής Οικονομίας ο Κ. Σημίτης, του 
ευχήθηκε «να βρει το δρόμο για να μπορέσει να ξεπεράσει τα 
όποια προβλήματα υπάρχουν», σημειώνοντας πως «η οικονομική 
πορεία δεν καθορίζεται μονάχα από την πολιτική βούληση, αλλά 
και από τις νομοτέλειες του συστήματος».

Λίγο πριν την παράδοση του υπουργείου στον Π. Ρουμελιώτη, ο 
Κ. Σημίτης αποχαιρετώντας το προσωπικό του υπουργείου, κατα
λόγισε έμμεσα, αλλά σαφώς, ευθύνες για κακή συνεργασία στους 
υπουργούς Εργασίας Γ. Γ εννηματά και Γ εωργίας Γ. Ποττάκη. Χα
ρακτήρισε προβληματική τη συνεργασία που είχε τόσο με το 
υπουργείο Εργασίας, όσο και με το υπουργείο Γ εωργίας, γιατί δεν 
έδιναν στοιχεία που ζητούσε το υπουργείο Εθνικής Οικονομίας. 
Με την αποχώρηση του Κ. Σημίτη από το υπουργείο Εθνικής Οικο
νομίας, υπέβαλαν την παραίτησή τους και οι σύμβουλοί του —  
μέλη του Συμβουλίου Εμπειρογνωμόνων —  Ν. Γκαργκάνας και Κ. 
Σπράος, ενώ φημολογείται ότι σύντομα θα παραιτηθεί και ο γε
νικός γραμματέας των δημόσιων επιχειρήσεων και οργανισμών Δ. 
Παπούλιας.

Στην ομιλία του, ο Π. Ρουμελιώτης, έπλεξε το εγκώμιο του Κ. 
Σημίτη και σημείωσε την «υπευθυνότητα με την οποία εφάρμοσε 
με επιτυχία το πρόγραμμα σταθεροποίησης». Υποσχέθηκε να κα
ταβάλει «κάθε δυνατή προσπάθεια για να συνεχιστεί η συναινετική 
πολιτική της κυβέρνησης στον οικονομικό τομέα». Απέδοσε τη 
διατήρηση'του πληθωρισμού σε υψηλά επίπεδα σε... ψυχολογι
κούς παράγοντες, στον ΦΠΑ καθώς και στις θεομηνίες (χιονοπτώ
σεις του Μάρτη και ξηρασία του καλοκαιριού). Καταλήγοντας, ο Π. 
Ρουμελιώτης, σημείωσε ότι «το κλίμα είναι θετικό» για τους επιχει
ρηματίες και τους κάλεσε να «εκμεταλλευτούν» τα οφέλη που τους 
εξασφάλισε το δίχρονο πρόγραμμα «σταθεροποίησης» για να εν
τείνουν την αναπτυξιακή τους προσπάθεια.

«Δεν έχω να  
προσθέσω  τίποτα»

Ο Κ. Σημίτης αρνήθηκε να σχολιάσει 
τις χτεσινές «ανακοινώσεις» του 

πρωθυπουργού στο υπουργικό συμβούλιο
Τουλάχιστον «προκλητικές» και «αποπροσανατολιστικές» χαρακτηρίζονται 

από στελέχη του υπουργείου Εθνικής Οικονομίας οι χτεσινές ανακοινώσεις 
του πρωθυπουργού Α. Παπανδρέου στο υπουργικό συμβούλιο σύμφωνα με τις 
οποίες «το θέμα του ετεροχρονισμού της ΑΤΑ δεν είχε αποφασιστεί κατά τη 
συνεδρίαση του ΑΣΟΠ», την περασμένη Τρίτη 24 Νοέμβρη!

Παράλληλα, επισημαίνουν το γεγονός, ότι κατά την ανταλλαγή επιστολών 
ανάμεσα στον πρωθυπουργό και τον Κ. Σημίτη, ο Α. Παπανδρέου απαντώντας 
δεν έκανε καμιά απολύτως νύξη στα λεγόμενο του πρώήν υπουργού. Στο 
γράμμα της παραίτησής του ο Κ. Σημίτης, έκανε λόγο σαφώς για «εισοδημα
τική πολιτική που αποφασίστηκε μετά από συνεχείς συνεδριάσεις και σε 
απόλυτη συμφωνία μαζί σας» (σ.σ., δηλαδή, με τον πρωθυπουργό).

«Το κεφάλαιο αυτό έχει κλείσει οριστικά για μένα. Δεν έχω να προσθέσω 
τίποτα». Αυτό δήλωσε χτες στο «Ρ», ο Κώστας Σημίτης, όταν του ζητήθηκε να 
σχολιάσει τις χτεσινές ανακοινώσεις του πρωθυπουργού.

Πρόσθετα ερωτηματικά δημιουργούνται και από τη στάση που κρατούσαν 
χτες, ορισμένα μέλη του ΑΣΟΠ, με τα οποία καταφέραμε να έρθουμε σε 
τηλεφωνική επικοινωνία. ΚΑΝΕΝΑ κυβερνητικό στέλεχος - μέλος του ΑΣΟΠ 
—  δεν δέχτηκε ν’ απαντήσει στο ερώτημα «αποφασίστηκε ή όχι στο ΑΣΟΠ 
της Τρίτης ο ετεροχρονισμός της ΑΤΑ;».

Μάλιστα ένας υπουργός ο οποίος... φυσικά αρνήθηκε ν’ απαντήσει, είπε 
χαρακτηριστικά: «Είναι σαν να μην μου υποβάλατε την ερώτηση. Σα να μην 
μιλήσαμε καθόλου». Αξίζει να σημειωθεί, ότι άλλο μέλος του ΑΣΟΠ, όταν 
τηλεφωνικά, του ζητήσαμε την Τρίτη, να σχολιάσει τις «διευκρινίσεις» του 
πρωθυπουργού στη Βουλή, για την εισοδηματική πολιτική, ήταν πέρα για πέρα 
σαφής και απόλυτος: «Κάποιο λάθος —  είχε πει —  πρέπει να κάνετε. Δεν 
είναι δυνατόν να είπε αυτά τα πράγματα ο πρωθυπουργός. Οι ανακοινώσεις 
που έκανε ο Σημίτης, ήταν απόφαση του ΑΣΟΠ»...

Σταθερά στην «απελευθέρωση»
Συνέχιση της πολιτικής «απελευ

θέρωσης» της αγοράς, είναι η «εν
τολή» που ο απερχόμενος υπουργός 
Εμπορίου Π. Ρουμελιώτης, έδοσε 
στο νέο υπουργό, Ν. Ακριτίδη, χτες 
στη διάρκεια της εγκατάστασης του 
δεύτερου. «Στο μέτρο που οι κλάδοι 
θα λειτουργούν σε συνθήκες, αντα
γωνισμού —  ε ίπε  —  δεν θα υπάρξει 
έλεγχος στις τιμές» —  απάντησε ο 
Ν. Ακριτίδης. Και συμπλήρωσε ότι οι 
συνθήκες της αγοράς σήμερα είναι 
ομαλές...

Ο Π. Ρουμελιώτης στην ομιλία του 
ε ίπε  ότι το υπουργείο Εμπορίου θα 
πρέπει να εντατικοποιήσει τις προ
σπάθειες και να ολοκληρώσει τις

Σύσταση της
Τ ο πρ όγρ α μμα  λιτότητας, α π ο τε 

λ ε ί «σύσταση» τηις Ε π ιτροπής της 
ΕΟ Κ, η ο π ο ία  π ερ ιλα μβά νετα ι στις 
εκτ ιμ ή σ ε ις  γ ια  την πολ ιτ ική  που 
π ρ έ π ε ι να α κ ο λ ο υ θ η θ ε ί τον ε π ό 
μενο  χρόνο κα ι εκφ ρ ά ζετα ι κ α θ α 
ρά στην ετήσ ια  ο ικο νο μ ική  έκθ εσ η  
που  υ ιο θέτη σ ε  π ρ όσ φ α τα  το Σ υμ
βούλιο  υπουργώ ν Ο ικο νο μ ικώ ν  της

ιη ς αγοράς
Δεν αλλάζει η πολιτική 

του υπουργείου Εμπορίου, 
δηλώνει ο Ν. Ακριτίδης

«συμφωνίες κυρίων», έτσι ώστε «στα 
πλαίσια του διαλόγου και της συναί
νεσης από κοινού να συμβάλουμε 
όλοι στη συγκράτηση του πληθω ρι
σμού».

Απαντώντας ο νέος υπουργός, 
ε ίπε  ότι η πολιτική του υπουργείου 
δεν θ ’ αλλάξει, αλλά θα κινηθεί με

Κοινότητας. Αυτό α νέφ ερ α ν  κύ 
κλο ι της ΕΟ Κ, σχολιάζοντας την 
πα ρα ίτησ η  του υπουργού Ε θνικής 
Ο ικονο μ ίας , Κ. Σημίτη.

Ο πω ς μετα δ ίδ ε ι ο ανταποκριτής 
μας α π ό  τις Β ρυξέλλες  Γ. Κ Ο Υ Β Α - 
ΡΑΣ ο ι ίδιο ι κύκλο ι της ΕΟ Κ π ρ ό 
σ θετον ότι κα ι η καταβολή της 
δεύτερης δόσ ης του κοινοτικού

βάση τους κανόνες του ορθολογι
σμού στο χώρο της αγοράς. «Συνολι
κά —  συνέχισε —  θα ακολουθή
σουμε την ίδια πορεία, θα συνεχί- 
σουμε το διάλογο, θα επιδιώξουμε 
τη συναίνεση και θα κατοχυρώσουμε 
αυτή μέσα από τις κλαδικές συμφω 
νίες». Υποσχέθηκε «εκσυγχρονισμό» 
του θεσμικού και διοικητικού πλα ι
σίου της αγοράς ενόψ ει της ενο
ποίησης της ΕΟΚ το 1992. Και 
τέλος, ε ίπε ότι θα κάνει ό,τι είναι 
δυνατό για «να κρατήσει αυτά που 
κατακτήθηκαν τα τελευταία δύο χρό
νια, σε συνθήκες διαφορετικές σή
μερα»...

δα νε ίου  έγ ινε με την π ρ οϋ πό θεσ η  
ότι θα  εφ α ρ μ ο σ τε ί κα ι το 19 88  το 
σ ταθ ερο πο ιητ ικό  πρόγραμμα της 
κυβέρνησης. Ταυτόχρονα, δ ιευ κρ ί
νιζαν ότι το «πάγωμα» των μ ιοθώ ν, 
ιδ ια ίτερα στο δη μό σ ιο  τομέα, μέχρι 
κα ι το πρώ το 4μηνο  του 1988 , 
«αποτελεί α ντ ικε ίμ ενο  συμφ ω νία ς  
μεταξύ Α θη νώ ν κα ι Βρυξελλών».

ΕΟΚ η εμμονή στη λιτότητα
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θεαματική μείωση των
συναλλαγών λόγω ΕΟΚ

Προτάσεις από τον Ούγγρο πρωθυπουργό για αποκατάσταση της 
ελληνοουγγρικής συνεργασίας, στον οικονομικό και εμπορικό τομέα

Ο Ούγγρος πρωθυπουργός Κάροϊ Γκρος

Σ υνέντευξη Τύπου έδοσε χτες 
το απόγευμα στο Ζάππειο ο 
πρωθυπουργός της Ουγγα

ρίας, Κάροϊ Γκρος, που πραγμα
τοποιεί επίσημη επίσκεψη στην 
Αθήνα. Ο Ούγγρος πρωθυ
πουργός, τόνισε ότι έμεινε ιδιαί
τερα ευχαριστημένος από την 
επίσκεψή του στην Ελλάδα και 
τις επαφές που είχε με τον πρω
θυπουργό Ανδρέα Παπανδρέου 
και την ελληνική κυβέρνηση. 
Στις συνομιλίες διαπιστώθηκε, 
ότι οι θέσεις των δύο χωρών σε 
όλα τα διεθνή ζητήματα είναι 
ίδιες ή παραπλήσιες.

Απαντώντας σε ερώτηση δη
μοσιογράφου για τις σχεσεις 
Ουγγαρίας - ΕΟΚ και πως θα 
ήθελε να εξελιχθούν η ουγγρική 
πλευρά, ο Κάροϊ Γκρος είπε: 
«Εχουμε συζητήσει τα προβλή
ματα με εκπροσώπους της ΕΟΚ. 
Δεν ζητήσαμε ούτε την ιδιότητα 
του μέλους, ούτε την ιδιότητα του 
συνδεδεμένου μέλους, αλλά 
απλώς ζητήσαμε την κατάργηση 
των διακρίσεων, δεδομένου ότι 
τα τελευταία 15 χρόνια είμαστε 
και εμείς μέλη της GATT. Δε
χθήκαμε μια πρόταση που είχε 
προηγουμένως διατυπωθεί, ότι 
μαζί με τις συνομιλίες ΕΟΚ - 
ΚΟΜΕΚΟΝ πρέπει να συνεχι
στούν και οι διμερείς σχέσεις. Η 
ηγεσία της Κοινής Αγοράς είχε 
ζητήσει για τις συνομιλίες αυτές 
εντολή, την οποία πήρε από τις 
χώρες - μέλη. Σ’ αυτή την προ- 
σπαθειά μας, μας υποστήριξε η 
ελληνική κυβέρνηση».

Σε ερώτηση, αν η σημερινή 
οικονομική κατάσταση στην 
Ουγγαρία οδήγησε την ηγεσία 
της χώρας στην αναθεώρηση του 
λεγομένου «ουγγρικού μοντέ
λου», ο Κ. Γκρος, απάντησε: 
«Πρώτα απ’ όλα θέλω να πω ότι 
εμείς δεν νομίζουμε ότι έχει αξία 
μοντέλου, η πρακτική και το σύ
στημα της οικονομικής διοί
κησης που υπάρχει τώρα στην 
Ουγγαρία. Το σύστημα αυτό έχει 
βγει από ουγγρικές εμπειρίες και 
προσαρμόζεται σε ουγγρικά δε
δομένα και δυνατότητες.

Οι σημερινές μας δυσχέρειες 
δεν ξεπηδούν από δομικά και 
διοικητικά προβλήματα. Το 
μόνο διοικητικό στοιχείο που 
μπορεί να παίξει ρόλο εδώ, είναι

η έλλειψη επαρκούς συνέπειας 
στην εκτέλεση των προγραμμά
των. Για το λόγο αυτό έχουμε 
προγραμματίσει, κυρίως, επιτά
χυνση των ήδη προηγούμενα 
διαμορφωμένων οικονομικών 
προγραμμάτων. Οπως είπα και 
προηγουμένως, τον επόμενο 
χρόνο θα εφαρμόσουμε νέο σύ
στημα φορολογίας. Από το 1989 
θα εφαρμόσουμε μισθολογική 
μεταρρύθμιση. Από τον ίδιο 
χρόνο επίσης — θα εφαρμό
σουμε νέο σύστημα απασχό
λησης και κοινωνικών ασφαλί
σεων. Αν οι δυνάμεις μας φτά
σουν, τότε το 1990-91 θα αναλά
βουμε μια μεταρρύθμιση των τι
μών μας, συνεχίζοντας, κατά κά
ποιο τροπο, τις αναπροσαρμογές

των τιμών που έχουμε ήδη εγκαι
νιάσει».

Οι διμερείς συναλλαγές μετα
ξύ των δύο χωρών παρουσιάζουν 
μείωση κατά 50% σε σχέση με 
το ’81, είπε ο Ούγγρος πρωθυ
πουργός απαντώντας σε σχετική 
ερώτηση δημοσιογράφου. 
Πρώτη αιτία γι’ αυτό, είπε, είναι 
η είσοδος της Ελλάδας στην 
ΕΟΚ, που περιόρισε τις εισα
γωγές ουγγρικών αγροτικών 
προϊόντων. Από την άλλη 
πλευρά, παρουσιάζεται σημαντι
κή μείωση στις ελληνικές κρα
τικές παραγγελίες. Προσπα
θούμε οι εμπορικές μας συναλ
λαγές να έχουν ισορροπημένο 
χαρακτήρα και να συνεχιστούν 
σε υψηλότερο επίπεδο. Εχουμε 
υποβάλει συγκεκριμένες προτά
σεις. Δυνατότητες συνεργασίας 
υπάρχουν στην τεχνική συντή
ρηση των λεωφορείων «Ικα
ρους», στη συμπαραγωγή γερα
νών, στο πρόγραμμα εξηλεκτρι
σμού του ελληνικού σιδηροδρο
μικού δικτύου. Οι προτάσεις 
μας, είπε, είναι ευνοϊκές για την 
Ελλάδα γιατί σαν αντάλλαγμα 
θα αγοράζαμε ελληνικά καπνά 
και οχήματα. Ουγγρική συμμε
τοχή μπορεί να υπάρξει και στην 
κατασκευή του εργοστάσιου 
αλουμίνας, στο πρόγραμμα φυ
σικού αερίου, στην ερευνά της 
τεχνολογίας Λέιζερ κλπ. Οι το
μείς και οι μορφές συνεργασίας 
απορούν να εμπλουτιστούν κατέ
ληξε ο Κ. Γκρος.

Συνάντηση Κ. Γκρος - X. Φλωράκη
Πρόσκληση στονΧ. Φλωράκη να επισκεφθεί την Ουγγαρία

Συνάντηση με τον πρωθυπουργό της ΛΔ 
Ουγγαρίας, Κάροϊ Γ κρος, είχε χτες ο ΓΓ της 
ΚΕ του ΚΚΕ, X. Φλωράκης. Στη συνάντηση, η 
οποία έγινε σε εγκάρδια, συντροφική ατμό
σφαιρα και διάρκεσε μια ώρα, ανταλλάχτηκαν 
απόψεις για τη διεθνή κατάσταση και τις εξε
λίξεις στην Ελλάδα και την Ουγγαρία.

Ο Κάροϊ Γ κρος, εκ μέρους της ηγεσίας του 
Σοσιαλιστικού Εργατικού Κόμματος Ουγγα

ρίας, προσκάλεσε τον X. Φλωράκη να επισκε- 
φθεί την Ουγγαρία.

Μετά τη συνάντηση ο Ούγγρος πρωθυ
πουργός δήλωσε στους δημοσιογράφους:

«Ηταν εξαιρετικά σημαντική η συνάντησή 
μου με το σ. X. Φλωράκη. Εγινε πολύτιμη 
ανταλλαγή απόψεων. Σκοπός των επαφών 
μας αυτών είναι να γνωρίσουμε καλύτερα την 
εσωτερική πολιτική ζωή της χώρας σας. Ο

διάλογος με τον X. Φλωράκη έγινε στο 
πνεύμα της συνεργασίας και των πολύ καλών 
σχέσεων που διατηρούν τα δύο κόμματά μας. 
Δημιουργήσαμε μια σχέση συντροφική, ειλι
κρινή και ανοιχτή. Ακόμη, η επίσκεψή μας 
έχει και σκοπό να υποστηρίξουμε τις δημο
κρατικές προσπάθειες. Γ Γ αυτό χρειάζεται να 
γνωρίσει καλύτερα ο ένας τις απόψεις του 
άλλου».

Εγκώμιο Σημίτη από τον Κ. Μητσοτάκη
«Μιλώ εγώ διά στόματος Σημίτη»!

Δεξίωση στην 
αλβανική 
πρεσβεία

Με την ευκαιρία της 75ης 
επετείου της ανακήρυξης της 
ανεξαρτησίας και της 43ης 
επετείου της απελευθέ
ρωσης της Αλβανίας από το 
φασιστικό ζυγό, ο πρε
σβευτής της_ χώρας αυτής 

•τη ν  Αθήνα -ενοφών Νούση 
έδοσε χτες το μεσημέρι δε
ξίωση. Την κυβέρνηση 
εκπροσώπησαν οι υπουργοί 
Εξωτερικών Κ. Παπούλιας, 
Περιβάλλοντος και Δημοσίων 
Εργων Ε. Κουλουμπής, Βιο
μηχανίας Αναστ. Πεπονής και 
άλλοι επίσημοι. Επίσης, πα
ραβρέθηκαν ο ΓΓ της ΚΕ του 
ΚΚΕ X. Φλωράκης, ο κοινο
βουλευτικός εκπρόσωπος 
του ΚΚΕ Ν. Καλούδης, ο βου
λευτής Κ. Κάππος, ο βου
λευτής της ΝΔ Α. Ζαΐμης, ο 
ποιητής Γ. Ρίτσος, άνθρωποι 
των γραμμάτων και της τέ
χνης, ο πρόεδρος της ΠΕΑΕΑ 
ταξίαρχος ε.α. Β. Βενετσανό- 
πουλος, δήμαρχοι, εκπρόσω
ποι του επιχειρηματικού κό
σμου, πρεσβευτές από διά
φορες χώρες κ.ά.

«Οικονομική κατάρρευση», 
«κοινωνική αναταραχή» και «πο
λιτική ένταση», βλέπει για το 
1988 ο αρχηγός της ΝΔ μετά 
την «αλλαγή» της εισοδηματικής 
πολιτικής και ιδιαίτερα λόγω της 
παραίτησης του Κ. Σημίτη. Μι
λώντας χτες στη σύνοδο της ΚΕ 
της ΝΔ ο Κ. Μητσοτάκης 
έπλεξε το εγκώμιο του Κ. Ση
μίτη για τον οποίο είπε ότι ήταν 
«ένας από τους ελάχιστους σο
βαρούς και υπεύθυνους υπουρ
γούς του ΠΑΣΟΚ»! Αναφερό- 
μενος στην επιστολή παραί
τησης του Κ. Σημίτη, ο Κ. Μη
τσοτάκης είπε: «Εχει κανείς την 
αίσθηση ότι μιλώ εγώ διά στό
ματος Σημίτη. Αυτά τα οποία 
επί χρόνια υποστηρίζω, φαίνε
ται ότι τα υποστήριζε, αδύναμος 
όμως να τα επιβάλει και ο 
υπουργός Εθνικής Οικονομίας»!

Επίσης, κατηγόρησε τον Α. 
Παπανδρέου για «πολύ χαμηλό 
πολιτικό ήθος», επειδή όπως 
είπε, ανέτρεψε την εισοδημα
τική πολιτική και οδήγησε τον 
Κ. Σημίτη σε παραίτηση.

Ταυτόχρονα, ο Κ. Μητσο

τάκης με τα όσα είπε χτες, απο
κάλυψε για μια ακόμη φορά ότι 
ζητάει να εφαρμοστεί μια πολι
τική σκληρότερης λιτότητας για 
τους εργαζόμενους και εξα
σφάλιση ληστρικών κερδών στα 
μονοπώλια. «Η παραίτηση του 
Κ. Σημίτη —  είπε —  και η επι
βολή της έκτακτης εισφοράς 
στα κέρδη του περασμένου 
χρόνου, σκοτώνουν και τα τε
λευταία κατάλοιπα της εμπιστο
σύνης. Και βλέπετε από χτες 
την κατρακύλα του Χρηματιστη
ρίου μας»!...

Επίσης, ο Κ. Μητσοτάκης 
επανέλαβε τη γνωστή σκανδα
λολογία που «απειλούν να μας 
πνίξουν με τις αναθυμιάσεις 
τους» και υποστήριξε ότι η Δι
καιοσύνη πιέζεται από την κυ
βέρνηση να τα συγκαλύψει και 
ζήτησε να γίνουν άμεσα 
εκλογές με οποιοδήποτε «τίμιο 
εκλογικό σύστημα». Πρόσθεσε 
όμως ότι δεν βλέπει ν ’ αλλάζει 
το σημερινό εκλογικό σύστημα.

Κατά την άποψή του, η κυ
βέρνηση θα κρατήσει ανοιχτό το 
θέμα του εκλογικού συστή
ματος μέχρι τις παραμονές των 
εκλογών «γιατί δεν θέλει να τα 
χαλάσει με το ΚΚΕ»... Στη δευ
τερολογία του ο Κ. Μητσοτάκης 
επιτέθηκε κατά του ραδιοστα
θμού του Δήμου της Αθήνας για 
έλλειψη δεοντολογίας. Επιθέ
σεις κατά του ίδιου σταθμού 
έγιναν και από άλλους ομιλητές 
και ιδιαίτερα από τον πρώην γ.γ. 
Τύπου των κυβερνήσεων της 
ΝΔ Ν. Δεληπέτρο.

Τέλος, ο Κ. Μητσοτάκης είπε 
ότι η ΝΔ τάσσεται κατά της 
απλής αναλογικής στις δημο
τικές εκλογές.

•  Σχολιάζοντας την ομιλία του 
Κ. Μητσοτάκη, ο κυβερνητικός 
εκπρόσωπος Γ. Ρουμπάτης δή
λωσε ότι ο αρχηγός της ΝΔ «συ
νεχίζει να ολισθαίνει στο θλιβε
ρό κατήφορο της άκρατης κα
ταστροφολογίας και των αγο
ραίων ύβρεων».

Η ΑΠΟΨΗ ΜΑΣ

Γ ιατί
αναλογική;

μ » »  αναλογική είναι, βέβαια, πριν απ’ όλα, θέμα 
αρχής- Είναι στοιχειώδης προϋπόθεση δημο- 

1  Α  κρατικού βίου. Χωρίς αυτή,ούτε οι συνταγμα- 
Γ  τικές διατάξεις περί ισονομίας των πολιτών 

έχουν αξία, ούτε ο κοινοβουλευτισμός —  
αυτός έστω ο στενόκαρδος κοινοβουλευτι
σμός —  λειτουργεί. Τι δημοκρατία είναι αυ
τή όπου ο βουλευτής ενός κόμματος, του 
ΚΚΕ, χρειάζεται 62.000 ψήφους για να εκλε
γεί κι ο βουλευτής ενός άλλου κόμματος, του 
ΠΑΣΟΚ, χρειάζεται μόνο 18.000; Τι δημο
κρατία είναι αυτή όπου το εκλογικό δικαίωμα 
του αριστερού έχει το ένα πέμπτο της αξίας 
του εκλογικού δικαιώματος του «Πασόκου»;

Εδώ και τώρα, όμως, η αναλογική είναι 
κάτι παραπάνω από θέμα αρχής. Είναι —  
όπως από πολλές πλευρές τονίστηκε προ
χτές στη Βουλή —  εθνική ανάγκη. Γιατί η 
χώρα βυθίζεται σε μια κρίση βαθύτατη και το 
σημερινό εκλογικό σύστημα αναθέτει μονο
πωλιακά τη διαχείριση της κρίσης αυτής σε 
δύο κόμματα μειοψηφίας, που μοιράζονται 
την ίδια αδιέξοδη και χρεοκοπημένη πολι
τική.

Π ολύ περισσότερο που τα γεγονότα των τελευ
ταίων ημερών, η άθλια κωμωδία που παί
χτηκε μεταξύ υποσχέσεων για αυτοκίνητα και 
αποφάσεων που τις αναιρούσαν, μεταξύ υπο
σχέσεων για ΑΤΑ που κατόπιν ετεροχρονί- 
ζονταν και εν τέλει επαναφέρονταν, όλη αυ
τή η κωμωδία έδειξε τι αβύσσους ανευθυνό- 
τητας και τι βουνά αδιεξόδων κρύβει πίσω 
της η καταρρέουσα βιτρΐνα του δικομματι- 
σμού.

Φ υσικά η αναλογική δεν αποτελεί, από μόνη 
της, λύση. Δεν είναι πανάκεια. Είναι όμως, η 
προϋπόθεση ώστε να εξασφαλιστούν ομαλές 

------------ δημοκρατικές συνθήκες εξόδου από την κα
τάσταση αυτή. Οσο για την ίδια την απάντηση 
στο πολιτικό πρόβλημα, το ΚΚΕ την έχει πο
λύ καθαρά διατυπώσει: Είναι η συγκρότηση 
ενός συνασπισμού των δυνάμεων της Αρι- 
στεράς, που θα ενώσει γύρω του ένα λαϊκό 
ρεύμα ελπίδας και θα εφαρμόσει ένα πρό
γραμμα αλλαγής. Η αναλογική δεν συνδέεται 
βέβαια οπωσδήποτε με μια τέτια αριστερή 
λύση. Συνδέεται, όμως, με την άρνηση του 
δικομματισμοϋ. Και κάθε εξέλιξη που θα 
υπερβαίνει τον δικομματισμό είναι δημοκρα
τική, ομαλή εξέλιξη.

Μόνο που οι ίδιοι οι πρωταγωνιστές του 
δικομματισμού έδειξαν προχτές ότι επιμέ
νουν στο αδιέξοδο παιχνίδι τους. Οτι δεν δι
δάσκονται από τα παθήματά τους τα ίδια. Ο 
μεν Μητσοτάκης περιόρισε την αποδοχή της 
αναλογικής σε απλή προπαγάνδα, αφού της 
αρνήθηκε την ψήφο του. Και ο εκπρόσωπος 
της κυβέρνησης, μπορεί να απέφυγε τα γνω
στά επιχειρήματα περί «σταθερών κυβερνή
σεων» και «ακυβερνησίας» αλλά κατέ<ρυγε σε 
άλλα. Τι εννοούσε, αλήθεια, ο Α. Τσοχατζό- 
πουλος, όταν χαρακτήριζε «ανεπίκαιρη» τη 
συζήτηση για τον εκλογικό νόμο; Τι εν
νοούσε όταν έλεγε ότι η αναλογική μόνο 
«θεωρητικά» υπάρχει, ενώ πρακτικά είναι 
ανέφικτη; Εννοούσε, απλούστατα, ότι η κυ
βέρνηση σκοπεύει να φέρει το θέμα του 
εκλογικού νόμου την τελευταία ώρα, αφού 
πρώτα υπολογίσει τους συσχετισμούς και το 
συμφέρον της. Και ότι ο νόμος αυτός που 
δεν θα είναι βέβαια, αναλογική, θα εμφανι
στεί ως «μία μορφή αναλογικής» και θα αξιο- 
ποιηθεί για να ξεγελαστούν συνειδήσεις και 
να αναπαραχθούν διλήμματα.

Λογαριάζουν, βέβαια, χωρίς τον ξενο
δόχο...
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ΜΕΡΑ

Μια νέα, εκπληκτικού ήθους, εκδοχή για 
την υπόθεση Σημίτη έδοσε χτες ο πρω θυ
πουργός:

«Ο ετεροχρονισμός της ΑΤΑ —  ε ίπε  μι
λώντας στο υπουργικό συμβούλιο —  παρέ- 
μεινε ανοιχτό ερώτημα στο τελευταίο ΑΣΟΠ»! 
«Δεν είχαν ληφ θεί —  πρόσθεσε —  αποφ ά
σεις ακόμα»! Απλώς, «ανατέθηκε στους κυ
ρίους Σημίτη, Τσοβόλα και Κατηφόρη, να 
εξετάσουν το θέμα»!

Αυτά είπε ο πρωθυπουργός και με τρεις 
φράσεις πέτυχε το ακατόρθωτο: Να βγάλει 
τον Κ. Σημίτη όχι· μόνο αυθαιρετούντα, όχι 
μόνο ψεύτη —  αφού ανακοίνωνε πράγματα, 
που, υποτίθεται ότι δεν είχαν αποφασιστεί —  
αλλά, ούτε λίγο —  ούτε πολύ, 
και.,.υπονομευτή της κυβέρνησης, αφού τολ
μούσε να τη χρεώσει με «αντιδημοφιλή μέ
τρα», που η ίδια δεν ήθελε —  τάχα —  να 
πάρει.

Το περιεχόμενο, βλέπετε, της επιστολής 
Σημίτη παραήταν βαρύ για το πρωθυπουργικό 
στομάχι. Και η δυσπεψ ία  δεν άργησε να 
εκδηλωθεί. Με τον ωμό εκείνο τρόπο, με τον 
οποίο εκτονώνονται οι...βαρυστομαχιές.

Οι γενναίοι του Μπρανκαλεόνε
Δεν ξέρουμε τι ύφος είχαν ορισμένοι 

υπουργοί —  ιδιαίτερα αυτοί που μετέχουν 
στο ΑΣΟΠ —  όταν ο κύριος Παπανδρέου 
«ενημέρωνε» το υπουργικό συμβούλιο πως 
δεν υπήρξε απόφαση του ΑΣΟΠ για την ε ισ ο
δηματική πολιτική και επομένω ς αυτός δεν 
ανέτρεψε καμία απόφαση —  απλώς ο Κ. Ση
μίτης... έβγαλε απ ' το μυαλό του όσα περ ί 
Μάη ανακοίνωσε.

Δεν ξέρουμε κι αν ο κυβερνητικός εκπρ ό
σωπος, που μετέφερε στους δημοσιογρά
φους τη δήλωση αυτή του πρωθυπουργού, 
πίστευε την ώρα που τάλεγε, ότι τον πιστεύει 
έστω κι ένας από το ακροατήριό του.

Την Τρίτη, πάντως, μετά την ανακοίνωση 
των μέτρων από τον Κ. Σημίτη, υπουργοί βομ- 
βαρδιζόμενοι έλεγαν «τι να κάνουμε βρε πα ι
διά, είναι απόφαση του ΑΣΟΠ»!

Την Τετάρτη, μετά την εμφάνιση Παπαν
δρέου στη Βουλή, κυβερνητικό στέλεχος που 
συμμετέχει στο ΑΣΟΠ, όταν πληροφορήθηκε 
από δημοσιογράφο τι έγινε, δήλωσε «απο
κλείεται να είπε τέτια πράγματα ο πρω θυ
πουργός»!

Χτες όμως μετά το υπουργικό συμβούλιο, 
όταν ξαναρωτήθηκαν αν τελικά υπήρχε από
φαση, ουδείς απάντησε. Κι ήταν ακριβώς τα 
ίδια πρόσωπα...

Τι χρείαν άλλων;
Ακόμη όμως κι αν δεν συμφώνησαν όλα τα 

μέλη του ΑΣΟΠ για τον ετεροχρονισμό της 
ΑΤΑ, τουλάχιστον ο ίδιος ο πρωθυπουργός 
είχε επιλέξει και είχε επικροτήσει το σενάριο 
Σημίτη, το οποίο ανέτρεψε 24 ώρες αργό
τερα στη Βουλή. Η ίδια η «Αυριανή», που υπο
στηρίζει σε χτεσινό πρωτοσέλιδο ρεπορτάζ 
πως «δεν λέει όλη την αλήθεια ο Σημίτης», 
ομολογεί ότι σύμφωνα με κυβερνητικά στε
λέχη «ο πρωθυπουργός συμφώνησε με τις 
απόψεις Σημίτη»... Και όταν το λέει η «Αυ
ριανή» είναι οαν να το λέει ο κυβερνητικός 
εκπρόσωπος...».

ΣΥΜΠΤΩΜΑ,
«ενδοκυβερνητικού 
κανιβαλισμού», 
χαρακτηρίζει το 
ΠΟΝΤΙΚΙ την άτα του 
Σημίτη. Και γράφει τα 
εξής: «Η τελική 
διατύπωση της 
εισοδηματικής πολιτικής, 
έγινε δεκτή από το ΑΣΟΠ 
στη συνεδρίαση της 
περασμένης Τρίτης και 
από τον Αντρέα. Τις 
τεχνικές λεπτομέρειες τις 
συζήτησε μετά τη 
συνεδρίαση του ΑΣΟΠ ο 
ίδιος ο πρωθυπουργός στο 
γραφείο του, με τον 
οικονομικό του σύμβουλο 
Κατηφόρη και τον Σημίτη, 
στον οποίο δόθηκε το 
«πράσινο φως» να τα 
ανακοινώσει».

«Κανένας απολύτως» δεν γνώριζε τα όσα 
εξάγγειλε στη Βουλή ο πρωθυπουργός για 
τα εισοδηματικά. Το δήλωσε αυτοπρο
σώπως ο Α. Παπανδρέου, χτες στο υπουρ
γικό συμβούλιο. Και ο Μ. Κουτσόγιωργας 
έσπευσε να... συνηγορήσει. Διευκρινί
ζοντας ότι πράγματι, τόσο αυτός όσο και ο 
Α. Λιβάνης δεν εγνώριζαν τα όσα ανακοί-

Ο  ε ι ς ,  τ ο υ  ε ν ό ς
νωσε ο πρωθυπουργός κι ότι οι πληροφο
ρίες που δημοσιεύτηκαν περί του αντιθέ
του, είναι... ανακριβείς.

—  Μα καλά, ρώτησε χτες συνάδελφος 
τον κυβερνητικό εκπρόσωπο, ο Μ. Κουτσό- 
γιωργας έχει αναλάβει συντονιστής του κυ
βερνητικού έργου σ’ όλους τους τομείς της

εσωτερικής πολιτικής. Γιατί, λοιπόν, δεν 
ήταν ενημερωμένος;

—  Δεν ήταν, απάντησε κοφτά ο Γ. Ρουμ- 
πάτης.

—  Και δεν εξέφρασε κάποια απορία γι’ 
αυτό; —  επέμεινε ο συνάδελφος.

Αφέλεια ή ειρωνεία;

Σε δουλιά 
να
βρισκόμαστε...
Τελικά η ευκαιρία βρέθηκε. 
Λέμε για την ευκαιρία, που 
πρώτος και μόνος ο 
«Ριζοσπάστης» είχε γράψει, 
πως ψάχνει ο Α. Παπανδρέου 
για να επαναφέρει τον Γρ. 
Σολωμό, στο υπουργείο 
Υγείας.
Από τις πρώτες μέρες μετά τον 
τελευταίο ανασχηματισμό, 
όταν οι δηλώσεις Φλώρου για 
το ΕΣΥ είχαν ήδη ξεσηκώσει 
κύμα διαμαρτυρίας, 
ανακοινώθηκε στον Γ ρ.
Σολωμό ότι η μετάθεσή του 
στο Παιδείας ήταν λάθος κι ότι 
θα επανέλθει στο παλιό του 
υπουργείο.
Τρίτος υφυπουργός, λοιπόν, 
από προχτές στο υπουργείο 
Υγείας, με αυξημένες — όπως 
λέγεται—  αρμοδιότητες, γιατί 
ο Γ. Φλώρος, θεωρείται τώρα, 
«ανεπαρκής». Και μένει ένας 
μόνο στο υπουργείο Παιδείας 

—  ο κύριος Τρίτσης άλλωστε 
είναι τόσο... πληθωρικός! 
Κόσμος πάει κι έρχεται, 
λοιπόν, προς δόξαν της 
κυβερνητικής σοβαρότητας...

Για μερικές εδρούλες
Πολύ απλά μας τα εξήγησε προχτές στη Βουλή ο 

υπουργός Εσωτερικών Α. Τσοχατζόπουλος. «Πού βλέ
πετε τη μεγάλη σύγκρουση για την απλή αναλογική; - 
αναρωτήθηκε. Και με το σημερινό σύστημα, ο ι 260  
έδρες μοιράζονται με την πρώτη κατανομή. Ολη η συζή
τηση γίνεται για 40 έδρες!». Πραγματικά, τι έγινε κι αν 
κλέβονται 40 εδρούλες; Και μάλιστα αν αυτές κατά 
κανόνα ανήκουν στην Αριστερά;... Αλλά ας θυμηθούμε 
λίγο και τις εκλογές του '85, κύριε υπουργέ.

Το ΠΑΣΟΚ, αν θυμόμαστε καλά, την «αυτοδυναμία» 
του, τη χρωστάει σε 11 μόνο έδρες, όλες κλεμμένες. 
Εντεκα, δηλαδή πολύ λιγότερες από 40...

Ηταν σαφής...
Ο υπουργός Εσωτερικών, προχτές απαντώντας στον 

X. Φλωράκη, μας τα είπε όλα με μια μόνο φρασούλα. 
Πρώτον, επανέλαβε ότι το σημερινό καλπονοθευτικό  
σύστημα της ενισχυμένης είναι... σύστημα απλής ανα
λογικής! Δεύτερο, μας διαβεβαίωσε ότι και στις ερχό
μενες εκλογές το θέμα του εκλογικού νόμου θα συζητη
θεί «έγκαιρα», όπως είχε γίνει, λέει και το '85, δηλαδή 
μόλις τρεις - τέσσερις μήνες πριν τις εκλογές! Τρίτο και 
χειρότερο: «Αν χρειαστεί, είπε, θα υπάρξει συζήτηση 
όπως και το '85 ώστε να μην υπάρχει αιφνιδιασμός». 
Δηλαδή και πάλι το κρίσιμο ζήτημα του εκλογικού νό
μου θα συζητηθεί «στα πεταχτά» και στο «παρά πέντε» 
σε μια Βουλή, όπου... κατά σύμπτωση, χάρη στην ενι- 
σχυμένη έχει απόλυτη πλειοψ ηφ ία το ΠΑΣΟΚ.

Καθαρά πράματα —  και προπαντός δημοκρατικά!

Ουδείς λό\ος 
ανησυχίας
Ερμηνεύοντας τη δυσαρέσκεια
των βιομηχάνων για τις 
τελευταίες εισοδηματικές 
αποφάσεις της κυβέρνησης, ο 
πρόεδρος του ΣΕΒ θ. 
Παπαλεξόπουλος, σε χτεοινή του 
συνέντευξη στο «Ράδιο - Αθήνα» 
είπε, ότι το επιχειρηματικό κλίμα 
«διακυβεύεται από τη νέα 
κυβερνητική πολιτική, όπως 
εκφράστηκε τόσο, και κυρίως, με 
τον κρατικό προϋπολογισμό, όσο 
και με τη νέα φορολογία κερδών 
(σ.σ. των επιχειρήσεων) και με τη 
νέα εισοδηματική πολιτική».
Δεν πρόλαβε, όμως, να εκφράσει 
τις ανησυχίες του ο εκπρόσωπος 
των βιομηχάνων και ο 
πρωθυπουργός Α. Παπανδρέου 
έοπευσε να τον καθησυχάσει, ότι 
τίποτε δεν διακυβεύεται. «Τα 
λεγάμενα περί υπερβολικής 
γενναιοδωρίας (ο.ο. προς τους 
εργαζόμενους), είπε ο 
πρωθυπουργός, που θα 
υπονομεύσει την επίτευξη των 
στόχων του οικονομικού 
προγράμματος, δεν είναι αληθή».

«ΚΑΜΙΑ κυβέρνηση σε 
δημοκρατική χώρα δεν 
μπορούσε να αντέξει τη

γενικευμενη κατακραυγή, με 
την οποία έγιναν δεκτές το 
βράδυ της Τρίτης οι 
εξαγγελίες του κ. Σημίτη. 
Και στο πολιτικό πρόβλημα 
που δημιουργούσε η 
κατακραυγή εκείνη, 
προστίθετο ένα πρόβλημα 
αξιοπιστίας: η 
εισοδηματική πολιτική που 
είχε ανακοινωθεί, 
αποτελούσε την έμπρακτη 
διάψευση όσων, πριν τρεις 
μόλις μήνες, είχε υποσχεθεί 
ο ίδιος ο πρωθυπουργός»... 
Από τις χτεσινές «Ριπές» 
των ΝΕΩΝ.

«ΜΑΣ έφαγε η υπεροψία».

Τίτλος χτεσινός. Δεν 
αναφέρεται στην 
κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, 
αλλά στην ομάδα του 
ΠΑΟ. Οι πρώτοι δεν το 
είπαν ακόμη. Αλλά θα το 
πουν. Οπου ναναι.
Η «ΕΓΚΥΡΗ» 
ΑΥΡΙΑΝΗ δηλώνει με τα 
γνωστά πελώρια 
γράμματα: «θα  δόσει και 
άλλα ο Ανδρέας». Με 
υπέρτιτλο: «Πιστός στο 
ΠΑΣΟΚ ο Σημίτης», θ α  
δόσει και άλλα υπουργεία 
στο Σημίτη, εννοεί η 
εφημερίδα; Ή  θα δόσει 
και άλλα λακτίσματα σε 
πιστούς;

«ΑΝΑΚΡΙΣΗ του Ρουμελιώτη 
απ ’ την τρόικα» —  είναι ο 
τίτλος των ΝΕΩΝ. 
Ομολόγησε: Δεν μας το 
φανερώνουν...
ΤΑ παραδοσιακά

ανακλαστικά της Δεξιάς 
κατά των...«αναρχικών 
εκδηλώσεων πεζοδρομίου» 
είναι δύσκολο να ελεγχθούν. 
Και συχνά ρίχνουν μια γερή 
κλωτσιά και αδειάζουν την 
καρδάρα με το γάλα της 
«φιλολαϊκής» δημαγωγίας 
που μαζεύουν σταγόνα- 
σταγόνα. «Η Αθήνα 
στενάζει από τις πορείες» 
—  πρωτοσέλιδος τίτλος 
της ΑΠΟΓΕ ΥΜΑ ΤΙΝΗΣ. 
Η  οποία προτιμά, 
προφανώς να «στενάζουμε» 
εμείς.

ΑΚΟΥ τώρα τι κάθονται και 
γράφουν. Οτι η 
εκπαραθύρωση του 
Σημίτη δεν σεβάστηκε — 
λέει — τους «κανόνες της 
σοσιαλιστικής ηθικής».
Γ ια το θεό, κύριε 
Μασσαβέτα! Ποιο 
σοσιαλισμό; Ποια ηθική;

Α υ τ ο γ κ ό λ
Απορώ γιατί έγινε τόσος θόρυβος για τα 

πέντε τέρματα που σημείωσαν κάποιοι ανευλα
βείς Ούγγροι κατά των παναθηναϊκών δικτύων. 
Τι ψυχή έχουν πέντε γκολ; Δεκαπέντε έβαλε η 
κυβέρνηση και μάλιστα στα δικά της τα δίκτυα.

Υποσχέθηκε φτηνά αυτοκίνητα, τα πήρε πίσω 
και τώρα συζητά να τα ξαναϋποσχεθεί. Υποσχέ
θηκε ΑΤΑ, κατόπιν την ετεροχρόνισε και εντός 
εικοσιτετραώρου την ξε-ετεροχρόνισε. Ανακοί
νωσε κάποιες αποφάσεις του ΑΣΟΠ, που είχαν 
αρχίσει να τις επεξεργάζονται από τον Αύγου
στο. Κατόπιν είπαν ότι ανατρέπουν, μέσα σ’ ένα 
εικοσιτετράωρο, τις αποφάσεις αυτές. Και —  
τελικά —  μας είπαν ότι δεν υπήρχαν καν απο
φάσεις του ΑΣΟΠ και ότι το θέμα της ΑΤΑ είχε, 
λέει, παραπεμφθεί σε κάποια τριμελή επι
τροπή...

Δεν ξέρω ποιος φωστήρας σκέφτηκε ότι είναι 
καλύτερα να πουν ότι δεν κατάφερναν — κοτζα- 
μάν ΑΣΟΠ—  να αποφασίσουν από το να ομολο
γήσουν πως είπαν - ξείπαν. Εκείνο που ξέρω 
είναι ότι πρέπει να αφήσουμε τον Παναθηναϊκό 
στην ησυχία του. Εκείνος ελπίζει τουλάχιστον 
στο 3-0. Ετούτοι εδώ σε τι ελπίζουν;

Ο α υ τ ό κ λ η τ ο ς


